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خبـــــر 
 علیرضا سجادپور 

تهیه کننده سینما درگذشت
علیرضا سجادپــور تهیه کننده و مدیر سابق 
سینما بر اثر تومور مغزی درگذشت. سجادپور 
از مدیران سابق سینما و تهیه کننده سینما 
به دلیل وخامت بیماری درگذشت. این خبر 
... سجادپور فرزند این سینماگر در  را روح ا
صفحه شخصی خود تایید کرد. سجادپور از 
عارضه تومور مغزی رنج می برد. او به تازگی 
فیلم سینمایی »مستطیل قرمز« به کارگردانی 

حسن و حسین صیدخانی را تهیه کرده بود.

نمایشگاه نقاشــی های سعید محجوبی 
با فروش همه آثار در گالری ماهر، واقع در 
طبقه فوقانی خانه کتاب پیدایش به پایان 
رسید. علی کاویان، مدیر گالری ماهر گفت: 
»خوشبختانه نخســتین نمایشگاهی که 
زیرعنوان گالری ماهر برگزار کردیم با اقبال 
و اســتقبال شــایان توجهی مواجه شد از 
جمله اینکه همه ۴۶ نقاشی سعید محجوبی 
توســط مردم و چند مجموعه دار شناخته 
شده خریداری شــد. قیمت آثار ارائه شده 
در این نمایشگاه از ۶ میلیون تومان الی ۴۰ 
میلیون تومان بود. گالــری ماهر در طبقه 
فوقانی خانــه کتاب پیدایــش در خیابان 

پاسداران، گلستان دوم دایر است. 

 فروش نقاشی های
 سعید محجوبی 

تهیه کننده مجموعه »جشن سربرون« 
گفت: به احتمال فراوان از خردادماه آن هم 
به صورت هفتگی پخش خواهیم داشت. 
حســن نجاریان افزود: تصویربرداری این 
سریال به پایان رســیده است و مشغول 
مراحل پس تولید هستیم. زمان پخش مان 
هنوز قطعی نیست اما به احتمال فراوان در 
خردادماه آن هم به صورت هفتگی پخش 
خواهیم داشــت. وی ادامــه داد: تدوین 
به طورکامل توســط آقای زندباف انجام 
شده اســت؛ اما از آنجا که آقای راعی آن 
زمان مشــغول ضبط بودند، باید از ابتدا 
قســمت ها را ببینند و با نظرشان نهایی 
شود. نجاریان بیان داشت: تاکنون سریال 
در ۴۵ قســمت بسته شده اســت، ولی 

احتمالا قسمت ها کم و زیاد شود. 

پخش »جشن سربرون« 
به صورت هفتگی

سینمــــــا
کارگردان »شب طلایی«: 

برخی کاراکترها را حذف کردم
نشست رسانه ای فیلم »شب طلایی« با حضور عوامل این 
فیلم و اصحاب رسانه در خانه جشنواره برگزار شد. یوسف 
حاتمی کیا به عنوان کارگردان، اویس طوفانی در مقام جانشین 
تهیه کننده، امید گلزاده در نقش طراح گریم، امیرحسین 
حداد به عنوان طراح صحنه، امین نوبخت حقیقی در نقش 
صدابردار، حسن معجونی، مریم سعادت، یکتا ناصر، سینا 
رازانی، سوگل خلیق، امیر محمدی به عنوان تیم بازیگری، 
محمد رسولی به عنوان فیلمبردار، عماد خدابخش به عنوان 
تدوینگر و پیام آزادی در نقش آهنگساز در این نشست 
حضور داشتند. ابراهیم حاتمی کیا که به دلیل ابتلا به کرونا 
در نشست حضور نداشت، در یک تماس تلفنی گفت: دو 
سال بود که کرونا نگرفته بودم اما زمانی این بیماری به 
سراغم آمد که قسمت نشد در این نشست خبری حضور 
پیدا کنم. حاتمی کیا افزود: من در این فیلم فقط یک اسم 
هستم و اصل کار را جانشین تهیه کننده و بهراد مهرجو انجام 
داد. جهان فیلم با جهان من فاصله دارد. یوسف در این فیلم 
جهان خودش را تصویر کرد. کارگردان »آژانس شیشه ای« 
خاطرنشان کرد: از نظر من دوستانی که کار اولشان است باید 
فیلمنامه را خودشان بنویسند تا یاد بگیرند. یوسف چهار 
فیلمنامه آماده داشت و همین باعث شد خود را بهتر پیدا 
بکند. یوسف حاتمی کیا، کارگردان »شب طلایی«، در پاسخ 
به این سوال که ایده فیلمنامه از کجا آمد، بیان داشت: ایده 
فیلمنامه زمانی به ذهنم رسید که روی یک فیلمنامه دیگر 
کار می کردم این ایده از یک دغدغه و نگرانی متولد شد. تقریبا 
چهار فیلمنامه داشتم که تا پای تولید رفتند اما نشد که نشد. 
وقتی شب طلایی را می نوشتم فکر کردم باید آن را به رمان 
تبدیل کنم چون حتما قرار نیست بسازمش. حاتمی کیا 
افزود: خیلی فیلمنامه سختی بود. بیش از ۳۰ کاراکتر داشتم. 
در پیش تولید مجبور شدم بخشی از کاراکترها را حذف 
کنم. ماحصل کار آن چیزی شد که روی پرده می بینید. این 
فیلمساز جوان در پاسخ به اینکه چرا به عنوان اولین فیلم به 
سراغ فیلمنامه ای با این تعداد کاراکتر رفتید، اظهارداشت: این 
چهارمین و پنجمین فیلمنامه من بود و موقع فیلمبرداری با 
خودم گفتم با این تعداد بازیگر حرفه ای چه کار باید بکنم؟! 
اما هر کدام از این عزیزان اگر نبودند این فیلم ساخته نمی شد. 
این کارگردان خاطرنشان کرد: تلاشم را کردم اثر سینمایی 
خلق کنم. امیدوارم در فیلم بعدی نظر شما را جلب کنم. 
حاتمی کیا افزود: لازم بود یاد بگیرم وقتی فیلمی می سازم باید 
پولش برگردد بنابراین تصمیم داشتم با بخش خصوصی کار 
کنم. وی در پایان درباره نقش ابراهیم حاتمی کیا در ساخت 
فیلم اولش گفت: افتخار می کنم که فرزند ابراهیم حاتمی کیا 
هستم. در این پروژه پله اول با اویس طوفانی و بهزاد مهرجو 
بود اما چون کارت تهیه کنندگی نداشتیم به سراغ پدر رفتیم 
و خداراشکر فیلمنامه و طرح را دوست داشت. ممنونم که به 

من اعتماد کرد، ایشان فقط از دور ما را حمایت کردند. 

5فرهنگ وهنر   سال  پنجم
شمار ه     1228

دوشنبه 
1400 . 11 . 18
05   رجب 07/1443  فوریه 2022

a r m a n m e l i . i r

سرپرست دفتر موسیقـی وزارت 
فرهنگ و ارشـــاد اسلامی گفــت: 
به دلیل گسترش سویه اومیکرون، 
قرار  که  فجر  موسیقی  جشنواره 
بود با ظرفیت ۵۰ درصد از مردم 
استقبــال کند، ظرفیت خــود را 
به ۳۰ درصد کاهش داد. محمـد 
الهیاری اظهارداشت: بلیت فروشی ها 
از چهارشنبه ۱۳ بهمن ماه آغاز شد؛ 
در این راستا بلیت برخی از اجراهای 
موسیقی پاپ به پایان رسید. در سایر 
بخش ها شاهد به اتمام رسیدن بلیت 
بخش بانوان هستیم. وی تاکیدکرد: 
تمام تلاش ما در دفتر موسیقی این 
بود که با ایجاد و احیای دوباره بخش 
رقابتی، در سال های آینده هویت 
ثابتی برای جشنواره ایجاد کنیم 
تا هنرمندان مایل باشند به واسطه 
یک جایزه معتبر در جشنواره حضور 
پیدا کنند. سرپرست دفتر موسیقی 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، بیان 
داشت: توجه به جایزه های جشنواره 
از جمله ترانه، رسانه و مواردی از این 
دست فقط به دلیل اهمیتی است که 
همه این شرایط می توانند در کنار 
هم داشته باشند. امیدوار هستم این 
نگاه گفتمان سازی و منظومه سازی 
بتواند به حرکت خود ادامه دهد. 
الهیاری درباره برگزارنشدن اجراهای 
آنلاین جشنواره در کنار برگزاری 

اجراهای زنده، اظهارکرد: در این 
زمینه تابع مصوبات ستاد ملی مقابله 
کرونا هستیم و هر آنچه این ستاد 
برای حضور مردم در کنســرت های 
جشنواره اعلام کند، مــی پذیریم. به 
همین خاطر حتی بلیـــت فروشی 
جشنواره را دیرتر آغاز کــردیم تا 
در  تصمیم گیری جدیـدی  شاید 
ستاد کرونا صورت گیرد. وی درباره 
دستورالعمل های بهداشتـــــی در 

برگزاری این جشنواره، خاطرنشان 
کرد: با توجـــه به توسعه رونـد 
واکسیناسیون و کاهش پیک های 
قبلی، این امید ایجاد شد که جشنواره 
موسیقی با حضور مردم برگزار شود؛ 
به دلیل گسترش سویه اومیکرون، 
قرار  که  فجر  موسیقی  جشنواره 
بود با ظرفیت ۵۰ درصد از مردم 
استقبال کند، ظرفیت خود را به 
۳۰ درصد کاهش داد. وی افزود: 
تیم های وزارت بهداشت در ۲ سالن 
اصلی برگزاری جشنواره موسیقی 
یعنی رودکی و سالن میلاد نمایشگاه 
بین المللی تهران مستقر می شوند. 
الهیاری همچنین از انجام فرآیند 
دُزسوم واکسیناسیون برای عوامل 
این جشنواره که تاکنون ۲ دُز دریافت 
کرده اند و انجام تست کرونا در 
روزهای آینده برای برگزارکنندگان 

جشنواره موسیقی خبر داد.

مریم سعادت: 
یوسف حاتمی کیا جوان 

بااستعدادی است
بازیگر فیلم سینمایی »شب طلایی« گفت: 
پذیرش نقش مادر قصه این فیلم برای من نه 
به دلیل اسم ابراهیم حاتمی کیا بلکه به دلیل توانی 
بود که در یوسف حاتمی کیا دیدم؛ او جوانی بود که 
می دانست چه می خواهد. مریم سعادت در توضیح 
علت حضور خود در فیلم شب طلایی اولین ساخته 
یوسف حاتمی کیا افزود: پس از اینکه پیشنهاد 
بازی در این فیلم به من ارائه شد به دفتر آقای 
حاتمی کیا رفتم و برای اولین بار ایشان را دیدم؛ 
سیناپسی را برای من تعریف کردند قرار شد که 
تست گریمی را انجام بدهم اگر با موفقیت انجام 
شد و به زهرا خانمی که مدنظر آقای حاتمی کیا 
بود، رسیدم که نقش را بازی کنم. در این روند 
خیلی از نقش خوشم آمد و خداراشکر گریم انجام 
شد و جواب داد و به این شکل من وارد این پروژه 
شدم. وی در پاسخ به این سوال که حاتمی کیای 
پدر تا چه اندازه علت پذیرش این نقش از سوی او 
بوده است، گفت: به خدا که هیچ تاثیری نداشته و 
به هیچ عنوان ابراهیم حاتمی کیا نقشی در پذیرش 
من برای بازی در این فیلم نداشته است. این بازیگر 
تاکیدکرد: وقتی به من گفته شد که پسر ابراهیم 
حاتمی کیا قرار است فیلم بسازد به این فکر کردم 
که لابد کاری است که ایشان هم نقشی دارد؛ اما 
زمانی که رفتم دیدم که یوسف حاتمی کیا جوان 
بسیار بااستعدادی است که می داند می خواهد 
چه کار کند و ربطی به این نداشت که پدرش 
فیلمساز معروفی است یا نیست. سعادت در پاسخ 
به این سوال که آیا نقش مادربزرگ برای او نقش 
سنگینی بوده است یا خیر خاطرنشان کرد: این 
نقش برای من نقش بسیار چالش برانگیزی بود 
و بسیار دوست داشتم که این نقش را بازی کنم. 
وی افزود: دلیلش هم این بود که بازی در نقشی 
که تا به این اندازه باآدم متفاوت است، بسیار نقش 

سخت و جذابی بود.

نخست وزیر مالی در یک مصاحبه اختصاصی با خبرگزاری 
آناتولی، درخصوص طیف وسیعی از مسائل از وضعیت 
امنیتی گرفته تا عوامل دخیل در وضعیت سیاسی کشورش 
و روابط دوجانبه با چندین بازیگر بین المللی از جمله ترکیه، 
گفت وگو کرد. به گزارش ایسنا، در قسمت اول این مصاحبه، 
»چوگل کوکالا مایگا«، نخست  وزیر مالی، با اشاره به اینکه 
فرانسه بر جامعه اقتصادی کشورهای غرب آفریقا )اکوواس( 
تاثیر می گذارد، این کشور را متهم کرد. وی با انتقاد از 
سیاست ها و عملکرد دولت فرانسه در کشورش گفت: آنها 
باید از ما حمایت می کردند اما به گروه های تروریستی 
جدایی طلب در شمال کشور کمک کرده و کشورهای 
اتحادیه اروپا را نیز علیه مالی تحریک می کنند. نخست وزیر 
مالی در این خصوص عنوان داشت: مقامات فرانسوی یکماه 
قبل اعلام کرده بودند که تحریم ها علیه مالی توسط رهبران 
اکوواس )ECOWAS( در اجلاس ۹ ژانویه ۲۰۲۲ اعمال 
خواهد شد. این واقعیت که تحریم ها در نهایت به دولت 
سیلی زد، نشانه روشن و واضحی بود. به همین دلیل 

است که ما اشاره کرده ایم که این تحریم ها قطعا یکی از 
تاکتیک های بی ثبات کردن دولت و تضمین شکست آن 
به جای یک دولت دست نشانده که همسو با مقامات فرانسوی 
است، است. وی با متهم کردن فرانسه به نقض قراردادهای 
همکاری نظامی تصریح کرد: قرار بود فرانسه در مبارزه با 
تروریسم به ما کمک کند، اما شرایطی را ایجاد کرد که 
منجر به تجزیه مالی و مصون ماندن تروریسم شد. در پایان 
۹ سال مشاهده می کنیم که مشکل تروریسم که تنها در 
مرزهای شمالی بود، به ۸۰ درصد کشور سرایت کرده است. 
»چوگل کوکالا مایگا« همچنین با اشاره به توافقات دفاعی 
اخیر با روسیه افزود: مالی آماده همکاری با هر کسی است 
که به بازگرداندن امنیت کشور کمک کند. وی تصریح کرد: 
ما نه تنها در روسیه، بلکه با سایر شرکا نیز کار می کنیم. آنها 
)فرانسه( می خواهند مالی را قربانی این جنگ ژئوپلیتیکی 
و استراتژیک بین روسیه و غرب کنند. در حالی که این 
موضوع ربطی به ما ندارد. ارتش مالی همچنین با شرکای 
دیگر برای تقویت آن در همه جبهه ها همکاری می کند و 

به نتایج بزرگی دست یافته است. در کمتر از یکماه، تعداد 
تروریست هایی که توانسته ایم در ۳۰ سال اخیر از بین 
ببریم، افزایش چشمگیری داشته است. نخست وزیر مالی از 
ترکیه به عنوان کشور برادر یاد کرد و متذکر شد که روابط دو 
کشور در عرصه اقتصاد و سایر زمینه ها به  طور چشمگیری 
گسترش یافته است. نخست وزیر مالی افزود: از دوستانمان 
در ترکیه به خاطر توجه آنها قدردانی می کنیم. اعتمادمان 
به ترکیه که کشور دوست و برادر مسلمان ماست را اعلام 
می کنیم. همکاری ما باید مبتنی بر اصل برد- برد باشد و 
همچنین قصد داریم با گروهی از وزرای کشور برای بررسی 

فرصت های همکاری، سفر رسمی به ترکیه انجام دهیم. 

نخست وزیر مالی: 

فرانسه مسئول وضعیت امنیتی کشورمان است

سعید شیخ زاده از دوبله آثار خارجی اعم از فیلم 
و سریال و انیمیشن برای نوروز ۱۴۰۱ خبر داد و 
درباره انتخاب این آثار توضیحاتی را مطرح کرد. مدیر 
دوبلاژ و مجری تلویزیون همچنین از ساخت سری 
جدید مسابقه »ایران« ویژه نوروز خبر داد و گفت: 
این مسابقه در ایام نوروز هر روز ویژه و با حال و هوای 
عید پخش خواهد شد. این دوبلور درباره جزئیات 
این آثار نوروزی با بیان اینکه بیش از ۲۰۰ فیلم، 
سریال و انیمیشن برای پخش نوروز دوبله خواهند 
شد، توضیح داد: دوبله کارهای نوروزی را از یک هفته 
پیش کلید زده ایم که دقیقا تا روز عید ادامه خواهد 
داشت. فیلم های سینمایی خوبی که جزو فیلم های 
مطرح و پرفروش بوده اند، برای نوروز انتخاب شده اند. 
یکی از همین فیلم ها دوبله فیلمی است که من کار 
می کنم با عنوان »ونوم«  )Venom( که محصول 
کشور آمریکاست و آقای سعید مظفری نقش اول 
آن را می گوید و همین طور با خانم مینو غزنوی برای 
دوبله این کار همکاری داریم. او درباره انتخاب این آثار 
توضیح داد: این آثار که برای نوروز دوبله می شود، برای 
هر سلیقه ای در نظر گرفته شده اند؛ از آثار هالیوودی 

گرفته تا بالیوود و گاهی فیلم کره ای و فرانسوی هم 
میان آنها دیده می شود. سعی شده است فیلم های 
مناسب را از هر جای دنیا با هر سلیقه ای که اغلب 
محصول ۲۰۲۱ و ۲۰۲۲ هستند، برای نوروز انتخاب 
کنند. او در پاسخ به اینکه چه میزان از آثار، به ژانر 
کمدی و طنز اختصاص دارد؟ اظهارکرد: متاسفانه 
آثار خیلی کمی به کمدی و طنز اختصاص داشته، 
علت آن را هم نمی دانم؛ البته انیمیشن های زیادی 

داریم که خیلی خوب هستند یا برخی از فیلم های 
هندی رگه هایی از کمدی را دارند، اما بین فیلم ها کار 
کمدی به ندرت دیدم. فیلم های کمدی ممکن است از 
نظر چهارچوب برای خرید مشکل داشته باشند. به هر 
حال تلویزیون چهارچوب هایی را در نظر می گیرد. اما 
به طورکلی در بحث آثار کمدی، تلویزیون به سمت آثار 
داخلی رفته است. همه دوست دارند کمدی ببینند 
اما مگر چقدر کمدی هایی به عنوان مثال از جنس 
»دیدی« الان ساخته می شود؟ این دوبلور اعلام 
کرد: بیش از ۲۰۰ فیلم قرار است دوبله شود. جدا از 
این فیلم ها، مینی سریال و انیمیشن هم در حال دوبله 
است. سریال هایی که حدود هشت الی ۱۰ قسمتی 
هستند. او در همین زمینه از دوبله یک مینی سریال با 
عنوان »یخ نازک« برای پخش نوروز خبر داد و گفت: 
در این سریال نیز با خانم شکوفنده به عنوان گوینده 
نقش اصلی همکاری داریم. شیخ زاده در پایان درباره 
نحوه دوبله آثار نوروزی در شرایط کرونا، با بیان اینکه 
وضعیت نسبت به گذشته بهتر است، یادآور شد: 
هر چند همه در استودیو حضور دارند اما نقش ها 

به صورت جدا ضبط می شود و شرایط بهتر هست. 

سعید شیخ زاده: 

بیش از ۲۰۰ فیلم برای نوروز در حال دوبله است

محمد الهیاری:

جشنوارهموسیقیبا۳۰درصدظرفیتبرگزارمیشود

گـــزارش
نامزدی »زیباری« تعلیق شد

دادگاه فدرال عراق، طی حکمی، دستور داد که کلیه اقدامات 
مربوط به نامزدی »هوشیار زیباری« برای ریاست جمهوری متوقف 
شود. دادگاه فدرال عراق طی حکمی، دستور توقف اقدامات جاری 
برای معرفی »هوشیارزیباری« به عنوان نامزدی تصدی پست 
ریاست جمهوری را صادر کرد. خبرگزاری رسمی عراق )واع(، با 
انتشار سند حکم  دادگاه فدرال عراق در خصوص نامزدی این عضو 
حزب دموکرات کردستان عراق، در خبری فوری اعلام کرد که این 
نامزدی تا زمان بررسی پرونده ارائه شده، به حالت تعلیق درآمد. 
تعلیق نامزدی زیباری برای تصدی پست ریاست جمهوری، در 
پی شکایت رسمی شماری از نمایندگان پارلمان عراق صورت 
می گیرد. وی که نامزد پیشنهادی حزب دموکرات کردستان عراق 
برای ریاست جمهوری است، در سال ۲۰۱۶ از پست وزارت دارایی 

عراق به دلیل داشتن پرونده های فساد کنار گذاشته شده بود. 

قرارداد نظامی کره جنوبی و مصر
دولت کره جنوبی اعلام کرد که قراردادی به ارزش ۱.۶ میلیارد 
دلار برای فروش تسلیحات نظامی با مصر منعقد کرده است. به 
گزارش ایرنا از پایگاه خبری نیوزنت کره جنوبی، این قرارداد، 
بزرگ ترین قرارداد فروش تسلیحات کره جنوبی تاکنون بوده 
است. دفتر »مون.جای.این« رئیس جمهوری کره جنوبی اعلام 
کرده که این توافق شامل فروش خمپاره اندازه های  K- ۹ می شود 
که توسط صنایع نظامی »هانوا«ی این کشور تولید شده است. 
دفتر رئیس جمهوری کره جنوبی جزئیات بیشتری در این خصوص 
منتشر نکرده و دولت مصر نیز اظهارنظری در رابطه با این قرارداد 
نداشته است. به گزارش روزنامه الاهرام مصر، اعلام این توافق دو 
هفته بعداز آن صورت می گیرد که مون.جای این از قاهره بازدید و 

با عبدل الفتاح السیسی همتای مصری خود مذاکره کرد. 
 

رئیس جمهور تونس تصمیم به انحلال 
شورای عالی قضائی گرفت

»قیس.سعید« رئیس جمهـــور تونس تصمیم به انحلال 
شورای عالی قضائی این کشور گرفت. به گزارش مهر به نقل از عربی 
۲۱، »قیس سعید« رئیس جمهور تونس اعلام کرد: شورای عالی 
قضائی از گذشته گامی بحث برانگیز اتخاذ کرده است که باعث 
بروز درگیری درباره دستگاه قضا خواهــد شد. سعید در حضور 
فرماندهان امنیتی با بیان اینکه این شورا مناصب را می فروشد 
و قضات براساس روابط دوستانه انتخاب می شوند، اظهارداشت 
که جایگاه این افراد جایگاه فعلی آنها نیست چرا که آنها باید در 
جایگاه متهم قرار بگیرند. گفتنی است که قضات تونس پیش تر از 
دخالت رئیس جمهور و فشار مستمر او بر دستگاه قضا انتقاد کرده 
بودند. قیس سعید اعلام کرده بود که وظیفه دستگاه قضا تنها در 
داخل دولت است نه حاکمیت، وی همچنین تمام امتیازات مالی 
اعضای شورای عالی قضائی را لغو کرده بود. لازم به ذکراست که 
شورای عالی قضائی یک نهاد قانونی مستقل است که از جمله 
وظایف آن عملکرد صحیح دستگاه قضا، تضمین استقلال آن و 

همچنین تنبیه قضات و اعطای ترفیعات حرفه ای به آنهاست. 

زیرسویه های جدید اومیکرون
 تهدیدی تازه برای سلامت جهان

سازمـــان جهانی بهداشت هشدار داد اکنـــون 
برای اعلام پیروزی علیه کرونا بسیار زود است و بر 
ضرورت حفظ هوشیاری در مقابل سویه های جدید و 
واکسیناسیون تاکید کرد. به گزارش ایرنا، پایگاه خبری 
اینترنتی سازمان جهانی بهداشت، تدروس آدهانوم در 
یک کنفرانس خبری گفت: اکنون بسیار نگران افزایش 
شمار تلفات اومیکرون در بیشتر مناطق جهان هستیم 
و هنوز برای اعلام پیروزی هر کشوری در مقابل این 
بیماری بسیار زود است. این مقام بین المللی افزود: 
بیماری های موسمی نادیده گرفته شده، بر جوامع در 
حاشیه مانده و فقیر تاثیر می گذارند و همه گیری کرونا 
وضعیت را وخیم تر کرده و مانع ارائه خدمات و درمان 
چنین بیماری هایی شده است. آدهانوم گفت: از زمان 
اولین شناسایی اومیکرون در تقریبا ۱۰ هفته پیش 
تقریبا ۹۰ میلیون مبتلا به سازمان جهانی بهداشت 
گزارش شده است که بیش از آمار گزارش شده در 
کل سال ۲۰۲۰ است. این مقام بین المللی هشدار داد 
نگران روایت هایی در برخی از کشورها هستیم مبنی 
بر اینکه به دلیل واکسن و به دلیل میزان بالای سرایت 
اومیکرون و شدت کمتر آن جلوگیری از انتقال این 
ویروس دیگر چندان ممکن نیست و ضرورتی ندارد 
اما هیچیک از این مطالب درست نیستند. آدهانوم بر 
ضرورت دسترسی همگانی به واکسیناسیون تاکید 
کرد و بیان داشت: سویه اومیکرون در حال حاضر 
زیرسویه های دیگری نیز دارد. وی افزود: اکنون به ویژه 
در حال رصد زیرسویه های »بی ای۱BA »۱ ، »بی ای۲« 
۲BA و »بی ایBA۳ »۳  اومیکرون است. این ویروس 
بسیار خطرناک است و همچنان در مقابل دیدگان ما 
در حال تغییر و تحول است. سازمان جهانی بهداشت 
تاکنون قادر به ردیابی و شناسایی زیرسویه های 
نگران کننده اومیکرون شامل  BA. ۲ بوده است. ماریا 
وَن کرخوف مقام سازمان جهانی بهداشت اظهارداشت: 
ما هنوز همه مسائل را درباره این ویروس نمی دانیم و از 
سویه های مختلف آن و مسیر آینده آن بی خبر هستیم. 
دو زیرسویه اومیکرون تاکنون در سراسر جهان درحال 
گسترش است و نگرانی هایی را درباره مبتلاکردن 
واکسینه شده ها و غیرواکسن زده ها برانگیخته است. 
دانمارک، انگلیس، سنگاپور و هند شاهد افزایش 
متبلایان به کووید در ارتباط با زیرسویه  BA. ۲ و  
BA. ۳ هستند. کارشناسان می گویند سویه اومیکرون 
آخرین سویه کووید۱۹ نخواهد بود. پیش تر سازمان 
جهانی بهداشت اعلام کرده بود که اطلاعات اولیه 
نشان می دهد زیرسویه  BA. ۱ نسبت به سویه اصلی 
اومیکرون بیماری خفیف تری ایجاد می کند و در ۵۷ 
کشور جهان شناسایی شده است. این سازمان افزود: 
تحقیقات نشان داده که شدت ابتلای  BA. ۲ نسبت به 

اومیکرون اصلی بیشتر است. 

ماریا زاخارووا: 

طرفهایغربیبههیچاصولاخلاقیپایبندنیستند

جهــــان 
کوتــــاه

سخنگوی وزارت خارجه روسیه گفت: 
به رغم این مساله که مسکو لحنی ملایم 
و دقیق در پاسخ دادن به اتهامات دارد، 
طرف های غــربی به هیچ اصول اخلاقی 
پایبند نیستند. به گزارش مهر به نقل 
از تاس، »ماریازا.خارووا« اعلام کرد که 
روزنامه »بیلد« با انتشار مقاله ای در 
مورد ادعای تدارک روسیه برای حمله 
به اوکراین، از همه مرزهای اخلاقی عبور 
کرده است. زاخارووا افزود: مدتی است که 
در کلمات و عبارات، دقیق عمل کرده ایم 
تا به نحوی ملایم باشیم، توهین نکنیم و از 
نیت خیر شرکا فراتر نرویم. در حال حاضر، 
آنها از تمام اصول اخلاقی اصیل و انسانی 
عبور کرده اند. روزنامه آلمانی بیلد )در 
همین رابطه( مقاله ای از یک طرح ادعایی 
حمله همه جانبه منتشر کرد. وی ادامه 
داد: از دیدگاه این روزنامه، رئیس جمهور 
روسیه شخصا با کلاه جنگــی، اسلحه 
و تعدادی خشاب و غیره به دست گرفته 
است. پیش تر نیز »دیمیتری.پسکوف« 
سخنگوی کاخ کرملین گفته بود که 

مسکو ممکن است از این به بعد از عبارت 
»اخباربلومبرگ« به جای »اخبارجعلی« 
برای توصیف گـــزارش های نادرست 
استفاده کند. اظهارات پسکوف در پی آن 
بیان می شود که شبکه خبری بلومبرگ 
روزجمعه خبری را با عنوان »روسیه به 
اوکراین حمله می کند« به همراه پوشش 

لحظه به لحظه در وبسایتش منتشر کرد، 
اما بعدا لینک این خبر را حذف و اعلام 
کرد که خبر مزبور به طور تصادفی منتشر 
شده است و علت این حادثه بررسی 
خواهد شد. رسانه های غربی در حال 
جوسازی و ایجاد هر بیشتر هجمه روانی 
در جهت القای ادعــای غرب مبنی بــر 

حمله قریب الوقوع روسیه به اوکراین 
هستند که مسکو از این اقدامات با عنوان 
جنگ اطلاعاتی غربی ها یاد کرده است. 
تنش ها درباره اوکراین بین غربی ها و 
روسیه در هفته های اخیر تشدید شده 
است و آمریکا و ناتو، مسکو را در مورد 
تجمع ادعایی نظامیانش در نزدیکی 
مرز اوکراین به آماده شدن برای حمله به 
این کشور متهم کرده اند. ایالات متحده، 
انگلیس، کانادا و کشورهای حوزه بالتیک 
چندین محموله تسلیحاتی شامل اسلحه، 
مهمات و سلاح های ضد تانک به اوکراین 
ارسال کرده اند. مسکو همزمان با رد این 
اتهامات گفته است که این حق را برای 
خود محفوظ مــی دارد که هر طور که 
صلاح می داند، نیروهایش را در خاک 
خود جابه جا کند. روسیه همچنین گفته 
است که طرح ناتو برای گسترش بیشتر به 
سمت شرق و مساله عضویت اوکراین در 
این ائتلاف از خطوط قرمزش محسوب 
می شود و چنین اقدامی تهدیدی برای 

امنیت ملی این کشور است. 


